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Kære V-medlem

Man må sige at der sker en bunke i øjeblikket - og nu bliver det lidt spændende at se,

hvad der bliver vedtaget - selvom jeg nu forventer at hovedtrækkene holder, og så er
det småjusteringer man slipper ind. Et eller andet sted tænker jeg, at der er �ere
partier der kan se sig i nogle dele af det, så det bliver nok et kludetæppe der
stemmer tingene igennem.

Jeg havde set frem til det skatte forslag der kom, for det har vi hørt meget om skulle
være en "game changer".... Øh nå, tænkte jeg - den har lidt svært ved at se, men -

indrømmet - jeg �nder det dog positivt at man i det mindste forsøger, men
omfanget/størrelsen er jeg dog lidt sku�et over.
Én ting er dog sikkert - at uden V i regeringen, så havde vi ikke set skyggen af
sådanne tiltag, og det er dog et plus der også skal nævnes.

2030-pakken..... Tjek, der var mange gode ting i den, og heldigvis lidt mere økonomi
bagved - og jeg er spændt på at se, hvad aftalen lander på. Den kan stemmes
igennem, hvis de vil - men også her tænker jeg, at der kommer et kludetæppe
bagved af partier der støtter op om enkeltforslag i pakken, og så må vi se hvor at
man lander med resten.

Flyafgiften - tja, hvad skal man så lige sige til den ? Godt spørgsmål - jeg forstår den
ikke, kort og godt. Hvis man tror på, at 60-70 kr på en indenrigsafgang vil løse Co2
problemerne, så.....  Der var et kreativt spørgsmål (lokalt) her forleden, for han ville
lige vide, om at Julemandens tur rundt blev betragtet som en indenrigs�yvning,

eller... ?? Indrømmet - jeg skylder ham stadigvæk et svar, for jeg knækkede godt nok
sammen af grin.

Afgiften vil også ramme os her på Bornholm, men man skal så også lige huske på, at
i pakken ligger der et tilskud som omregnet vil være på ca 200,- pr solgt billet - og
dette var passagerne ellers kommet til at betale.

Dertil kommer at hvis at jeg ikke husker helt forkert, kan en pendler trække hele
billetprisen fra i skat, hvorfor beløbet i sidste ende ikke bliver så stort.

Nej du må ikke misforstå mig, for jeg havde også helst set vi havde sluppet for
afgiften, men det så heller ikke den største overraskelse at den kom, for det har stået
i regeringsgrundlaget hele tiden.

Jeg ved at "vor mand på Borgen" har kæmpet en indædt kamp for at vi kunne
friholdes, eller i det mindste få afgiften indført over en årrække, men desværre har
der ikke været vilje til at �nde en løsning på dette.

 

FE-SAGEN

Selvfølgelig var der adskillige møder / orienteringer ovenpå førnævnte pakker, men
det sjove var, at det gik ganske hurtigt, hvorefter man på samtlige møder skiftede
over til at snakke FE-sagen.

Selvfølgelig var/er der stor tilfredshed med at vor egen Claus Hjorth slap for
yderligere.

Og det var ikke svært at gætte sig til, at holdningen var, at det var et politisk motiv
der lå bagved - og jeg skal da også gerne indrømme, at den tanke har da også
strejfet mig.

De kloge mener at FE-sagen har potentiale til at blive langt større end en vis mink-
sag, og man kan da vist roligt sige, at oppositionen virkelig lugter blod pt. 
Det er næppe årets største hemmelighed, at sagen virkelig har potentiale til at lave
grundigt rav i den - og dem der er blandet ind i den, gør da alle mulige krumspring
for at ikke komme til at sige noget. Alle ønsker åbenhed og gennemskuelighed, men
når spørgsmålene så stilles, så klappes der i hele vejen rundt, og henvises til
tavshedspligt. Der har de godt nok været i "skole" alle sammen - og for en gangs
skyld lyttet.....

Men hvad der kommer ud af det hele, hvilken type undersøgelse / kommission der
bliver nedsat, bliver spændende at følge - men jeg tør godt nok ikke hverken spå om,

eller sætte penge på hvad det ender med !!!
 

RESTEN AF 2023 (+ LIDT MERE)

Tilbage i vores egen lille andedam, så er der lidt stilhed - og efter en hektisk tid, så
skal vi lige have samlet op på de forskellige ting.

Lige pt, arbejder vi med 3 møder / orienteringer:

27/11 kommer Troels Lund Povlsen til Bornholm
??/12 kommer Louise Schack Elholm til Bornholm
6/1 Nytårsmøde

De første to gæster kommer i deres egenskab som ministre, henholdsvis
forsvarsminister og minister for kirke og landdistrikter.
Ja, mødet den 27. er selvfølgelig erstatning for det der blev a�yst - og jeg krydser
�ngre for, at det denne gang bliver til noget, men 3. gang må være lykkens gang :-)

Dagsordenen / planen for begge minister-besøg arbejdes der pt på (også derfor der
ikke er nævnt nogen endelig dato for Louises besøg), og vi har ikke modtaget de
endelige programmer endnu.

Det samme gælder nytårsmødet, dog uden ministeriel indblanding, så arbejder vi på
detaljerne, og lige så snart at de er på plads, melder vi det ud. 

Desuden er både vælgerforeningerne og kommuneforeningen ved at planlægge
generalforsamlinger. Her kommer først  vælgerforeningerne (i februar) og
kommuneforeningen i marts. 
Vi er nødt til at starte op allerede nu med at planlægge disse ting, idet de nye
vedtægter kræver at datoen meldes ud 6 uger før afholdelse. Men meget, meget
mere omkring disse ting følger.

 

LANDSMØDE 2023



Landsmødet kommer i næste weekend - og her er vi selvfølgelig også repræsenteret.

Hovedpunktet på landsmødet bliver selvfølgelig valg af ny formand, og eftersom det
kun er Troels der har meldt sig som kandidat, så er det sådan set på plads. Der er
også en række andre (interne) valg der skal på plads, herunder bl.a.

opstillingsrækkefølgen til sommerens EU-valg, hvor vores egen Niels Plum jo er i spil.

For dem der gerne vil følge med i hvad der sker derover, så plejer man på Venstres
hjemmeside at kunne følge med live på hvad der sker.

Rigtigt god weekend herfra

Venlig hilsen

Michael Hornshøj
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